

## Referat af bestyrelsesmødet i Folkebådsklubben, den 5/4 2014

Deltagere: Ditte, Steen, Søren, Heines, Svend samt Flemming

Fraværende: Jacob og Peter

- 1) **Valg af referent:** Flemming blev enstemmigt valgt til referent☺
- 2) A) **Evaluering af årets GF og sejlerdag:** Generalforsamlingen blev afholdt i en god tone med rekord mange deltagere (ca. 50 personer). Det store fremmøde tilskrives det nye initiativ, hvor generalforsamlingen blev slået sammen med diasshows af Per Jørgensen, der talte om et nydesignet ror, og rorets generelle betydning for bådens styring og fart, samt Lars Bræstrup, som beskrev og viste en skatkiste af forbedringer der kan tilføres folkebådens tur-egenskaber. Sejlerdagen, som det nye initiativ kaldtes, tiltrækker tilsyneladende flere til generalforsamlingen end bådudstillingen gør. Det blev foreslået at udskifte bådudstilling med Sejlerdag, eller evt. bare hvert 2. år. Præmieoverrækkelsen bør dog fortsat foregå ved vores stand når det er i vest. Da der ikke længere er bådudstilling på Sjælland, bør vores podietrappe flyttes til vest for Storebælt.

Efter generalforsamlingen var der flere som gav udtryk for at vores kontingent, på 325 kr., godt kunne tåle at få et nyk op. Vi diskuterede om det kunne være en ide, at indføre differentieret kontingent, alt efter om man var bådejer, gast eller passiv. I forvejen er der lidt forskellig stemmeret om man er bådejer eller ej, på sager vedrørende selve båden. Der vil komme et forslag op om emnet til næste generalforsamling.

### 3) Økonomi

A) **Administrator/kommende kasserer:** Michael Møller har tilbudt at blive administrator for klubbens økonomistyring. Dette vil være en enorm hjælp til kasserer.

B) **Orientering om fortsatte besværligheder ved Steen Weber:** 73 medlemmer af klubben har ikke betalt kontingent for 2013. Dette er en konsekvens af en lidt rodet opkrævning, og dem der ikke har betalt vil blive kontaktet, så de får mulighed for at betale deres kontingent.

Vi besluttede at nye medlemmer som har meldt sig ind efter 1/10, ikke skal betale kontingent for de døende rester af denne sejl sæson.

C) **Beslutning om fremgangsmåde:** Vores nuværende bogholderistyringssystem, "Winkas", er for tungt og besværligt, og vi skifter derfor til "Foreninglet.dk". Der skal, i den forbindelse, laves en ny kontoplan.

Det nye system koster ca. det samme som det gamle. Det vil være ønskeligt, hvis vi kan finde en måde at samle vores bilag elektronisk.

Vi besluttede at bestyrelsen ikke har behov for et Dankort, og i stedet overføre et beløb til dem der skal spendere. De skal selvfølgelig derefter aflevere bilag.

Kassereren må fremover egenhændigt disponere for 5000 kr. Beløb herudover aftales med formanden.

Kontingentopkrævningen flyttes fremover til januar (fra 2015).

Vores Folkebådsnyt skal fremover sendes til alle medlemmer af bestyrelserne i Sverige og Tyskland, ligesom vi også modtager deres.

- 4) **Hjemmeside:** Hjemmesiden ser rigtig fin ud, og det kører bare med jævnlige opdateringer og aktivitet. Stor ros til vores webredaktør, Finn.

Vi vil prøve at finde gamle folkebådsartikler i Sejl Og Motor eller Bådnyt, og sende dem til Finn.

- 5) **DM: a) Næste års DM i Lynæs:** Ingen problemer, og de har gang i et alternativ til Tracking via TrickTrack. Vist noget med at bruge gps'en i vores smartphones. Måske dette er så billigt, at det kan bruges til vores ranglister også?

**B) Kommende arrangører**

**2015: Kolding/Hjelsminde:** Heines siger de har styr på det også

**2016: KDY/Skovshoved**

**2017: Ebeltoft Vig**

**2018: Bogen**

**2021: Sundby**

Til næste Generalforsamling vil vi tage op til diskussion, om andre lande skal tillades at deltage i DM. Dette har vi før sagt nej til, men felterne er ikke længere så store, så måske er tiden inde?

- 6) **Måling:** Vi vil gerne have 3 nye klassemålere. For at blive klassemåler skal man først være DH måler. Niels Ulrik Barslev vil gerne tage et klassemålerkursus, og det vil Lars Hove fra Kolding også. Så mangler vi bare 1 mere?

7) **NFIA: A) Kommende Guld pokal arrangører:**

**2014: Kerteminde**

**2016: Finland, Helsinki.:** Der går en færge fra Århus til Helsinki, og måske kan vi få en god pris, hvis det Danske hold samler sig om at skubbe deres bådtrailere ind samtidig, og så kan vi sikkert få en Finne til at hive dem ud senere? Måske der kan findes en sponsor til dette arrangement?

**2017: Kerteminde:** I 2017 har Folkebåden 75 års jubilæum. Vi skal have et budget til at fejre dette under guld pokalen. Måske vil tyskerne være med på idéen, og også spæde til? Vi vil forsøge at få placeret det årlige tursejlertræf samtidig, i Kerteminde, så vi kan blive rigtig mange til at fejre de 75 år. Desuden vil vi forsøge at skaffe gratis havneplads til alle folkebåde i Kerteminde, i de dage jubilæet fejres. Så feks. både der er på sommertur også slår et smut ind.

**b) Teknisk Komité:** Fra flere sider kommer der nye ror, både i Danmark og Sverige. De er forskellige i form og design, men så længe de overholder reglerne er det helt ok. Søren spørger om ikke NFIA bør have royalty, da de ejer designet. Det vil Heines tage op med NFIA's tekniske komité.

Flere har belagt deres køl med glasfiber, men det er tilsyneladende ikke helt lovligt. NFIA TC må finde ud af hvad der skal gøres.

Der har været en del snak om styretoften: Hvor må den ligge under kapsejls. Ditte og Heines er enige om, at den skal sidde på sin plads, og ikke i land, eller i stævnen. Dette står godt nok ikke i NFSAs reglerne, men i ISAF reglerne. Desværre er der ingen regler om hvad den må veje, hvad den skal måle, eller materialer. NFIA TC bør måske sætte regler herfor.

- 8) **Rangliste:** Det var lidt skuffende at der flere af præmietagerne ikke kom til overrækkelsen. Vi har håndhævet at både som ikke er repræsenteret ved overrækkelsen ingen præmie får. Til næste år vil vi gøre ekstra opmærksom på denne regel før præmieoverrækkelsen. De præmier der ikke blev afhentet vil blive brugt som fidus-præmier til de kommende stævner.

Et par rangliste sponsorer er sprunget fra for kommende sæson, men Heines har en plan, og fik også lidt flere emner fra os andre i bestyrelsen.

- 9) **Tursejls: a) Lars Bræstrup ønsker fokus på at vi ikke bringer artikler om optimering af båden, som samtidig bringer den ud af klassen:** Der har været bragt en artikel om ændring til slæder på en træmast, i vores Blad. Da løsningen ikke er lovlig, vil masten ikke længere være en folkebådsmast. Det er generelt ikke ønskeligt at vi i Folkebådsklubben bringer artikler der flytter både ud af klassen. Det skal Per Dam orienteres om.

#### 10) Andet a) Brainstorming fra GF – Hvad gør vi nu:

**i: Gennemgang og diskussion af forslag:** Ditte skriver forslagene ren, og sender dem til bestyrelsen. Der var dog et af holdene som ikke gav Ditte et referat. Hvis det findes, så send det til hende.

**ii: Flemmings forslag:** Under brainstormingen kom Per Buch med et forslag, som Flemming skrev videre på, og sendte til bestyrelsen: Vi vil prøve at styrke de aktive folkebådsfelter der er i Danmark, ved at skrive til ejerne af både der ligger lidt alene i diverse havne, og fortælle dem lidt om hvilke muligheder de har for at flytte til en sejlkлуб, hvor der arrangeres aftenkapsejlads med løb, særskilt for Folkebåde. Det blev besluttet at Flemming står for det.

#### **b) Kontaktpersoner**

**i: Hvor ligge bådene:** Vi skal have opdateret vores liste over hvor der ligger Folkebåde i Danmark.

**ii: Har vi de rette kontaktpersoner – mangler der nogen?** Kontaktpersonerne skal gennemgås. Nogen sejler måske ikke mere, og der skal nye til.

- 11) **Evt:** Vi skal have markedsført vores mentorordning, så flere bliver klar over, at vi tilbyder nye i klassen, at få hjælp til trim og optimering, af en erfaren sejler. Måske skal det have en mere synlig plads på vores hjemmeside?

Det blev besluttet at vi generelt skulle tilbyde 2 gratis overnatninger til tursejlende Folkebåde under DM-stævner. Det vil dog være et krav, at de er medlem af Folkebådsklubben. Ditte skaffer Flyers, som skal smides gennem skydekappen på de både der hører hjemme i nærheden af den klub der afholder DM. Formålet er at skubbe til dem der overvejer at melde sig ind, men ikke har fået gjort det, samt at gøre flere interesseret i at deltage i vores fællesskab til kommende stævner.